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Gaat de bierdivisie zorgen voor een 
tweede groeispurt kunstgras?

De markt voor kunstgras is de laatste jaren sterk gekrompen. Van ongeveer 220 kunstgras velden voor voetbal in 2009 naar 140 in 2012. Een 

nieuwe groeispurt zou wel eens ingezet kunnen worden door de Coöperatie Eerste Divisie, de CED. In mei hebben ongeveer tien clubs te 

kennen gegeven te willen investeren in kunstgras. De vraag is: ‘Is dat de start van een nieuwe groeispurt voor kunstgras’? 

 

Auteur: Hein van Iersel

Minimaal tien van de zestien eerste divisieclubs maken onder aanvoering 
van de Coöperatie Eerste Divisie (CED) keuze voor kunstgras
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Actueel

De aanleiding voor de tender die de Coöperatie 

Eerste Divisie dit voorjaar uit gaat schrijven is 

verre van vrolijk. Het gaat slecht met de eerste 

divisie, commercieel gezien zelfs heel slecht. In 

de afgelopen jaren gingen twee clubs failliet, een 

aantal clubs hangt aan een dun zijden draadje en 

onder de financieel vaak sterkere topklasseclubs 

heerst over weinig enthousiasme om te promove-

ren naar de bierdivisie.

 

Kunstgras 

Kunstgras moet een van de aspecten zijn die de 

Jupiler League weer aantrekkelijk helpt te maken. 

Op dit moment zijn er drie clubs in de Jupiler 

League die hun wedstrijden spelen op kunstgras; 

S.B.V. Excelsior, Almere City FC en FC Volendam.  

Door als Jupiler League massaal velden in te 

kopen zouden de clubs tegen gereduceerde tarie-

ven kunnen gaan beschikken over een kwalitatief 

hoogstaand kunstgrasveld. Verder zouden de 

omstandigheden waaronder wedstrijden worden 

gespeeld uniformer worden en vanuit een spor-

tief oogpunt dus eerlijker.

Directeur Jelle Beuker van de CED is van mening 

dat het zo maar zou kunnen zijn dat het voor een 

BVO goedkoper is om op kunstgras te spelen dan 

op natuurgras. In een stadion met natuurgras is 

het alleen bij uitzondering mogelijk om te trainen 

op het hoofdveld. Dat betekent dat een tweede 

veld nodig is om op te trainen. Verder geeft een 

stadionveld met kunstgras veel meer mogelijk-

heden voor commerciële activiteiten. Een veld 

wordt niet iedere twee weken één keer gebruikt 

voor een thuiswedstrijd, maar is zeven dagen per 

week beschikbaar. 

Op dit moment zijn de adviseurs van de CED, 

Kybys en Hypercube bezig om respectievelijk de 

technische en bestektechnische voorwaarden 

voor de tender uit te werken. Beuker: “We heb-

ben Kybys gevraagd vanwege hun kennis van 

het kunstgras, zowel voor wat betreft de toplaag 

als de onderlaag. Hypercube is gespecialiseerd in 

econometrie. Dat betekent dat zij in staat moeten 

zijn om de inschrijvingen op een correcte manier 

met elkaar te vergelijken en de uiteindelijke 

netto contante waarde van het project kunnen 

bepalen.’ Beuker verwacht dat binnen nu en vijf 

jaar de complete eerste divisie op kunstgras zal 

spelen. Voor de totale branche zijn voorspellingen 

nog steviger. Over tien jaar denkt Beuker dat er in 

Nederland 6000 velden kunnen liggen. In totaal 

hebben op dit moment vier partijen aangege-

ven met de tender mee te willen doen. Dat zijn 

achtereenvolgens: Tencate, FieldTurf, Polytan en 

als vierde het Belgische Domo samen met Schot 

Wegenbouw uit Alkmaar. Beuker: ‘We hebben 

ingestoken op het niveau van de kunstgrasvezel 

producent, omdat we denken dat we op die 

manier de beste prijs kunnen krijgen.’

De voorbereidingen voor de tender zijn op dit 

moment nog in volle gang. Problemen die daarbij 

opgelost moeten worden, zijn onder andere het 

feit dat het vaak niet de club is die eigenaar van 

een veld is, maar bijvoorbeeld een gemeente. Dat 

betekent dat ook de betreffende gemeente ver-

trouwen moet hebben in de investering en daar 

geld voor moet vrijmaken.

Beuker: ‘Binnenkort zullen de clubs definitief hun 

handtekening zetten onder de intentieverklaring 

om te investeren in kunstgras. Ze weten dan nog 

niet wat precies de prijs en de aanvullende voor-

waarden zijn van een nieuw veld. Wel zullen in 

de kunstgrastender daarom een aantal 

ontbindende voorwaarden moeten staan zodat 

een club geen veld hoeft af te nemen als de prijs 

bijvoorbeeld boven een bepaald bedrag uitkomt. 

Verder zullen in het contract voorwaarden voor 

eventueel meerwerk worden opgenomen, bij-

voorbeeld omdat de ondergrond van een veld 

extra gefundeerd of gedraineerd moet worden.’

Overigens staat de tender ook open voor topklas-

se- en eredivisieclubs. Topklasseclubs hebben zich 

tot nu toe niet gemeld, maar eredivisieclubs wel. 

Drie clubs uit deze divisie hebben een voorlopige 

intentie uitgesproken. Beuker wil echter niet zeg-

gen om welke clubs dit gaat. 

 

Spin-off 

Kunstgras heeft in Nederland een bijzondere 

groeicurve achter de rug. Een groei die hoofd-

zakelijk van onderop is gekomen. Bij nieuwe 

technologie is het gebruikelijk dat de top van de 

markt zich daar het eerst over ontfermt en dan 

pas later de lagere regionen. Bij kunstgras is de 

groei precies andersom gegaan. De CED-tender 

zou je daarom kunnen zien als het eerste signaal 

dat kunstgras volwassen aan het worden is en 

dat ook de betaald voetbal clubs geen prakti-

sche bezwaren meer zien. Jelle Beuker bevestigt 

dit verhaal grotendeels: ‘Wij hebben binnen de 

CED het CED Technisch Platform. Dit platform 

heeft aangegeven dat er geen voetbaltechnische 

bezwaren meer zijn tegen kunstgras.’ Technisch 

gezien zijn dus er geen problemen om kunstgras 

aan te schaffen, maar bedrijfseconomisch wellicht 

wel. De initiële kosten van kunstgras zijn immers 

veel duurder dan die van natuurgras. De kosten 

zijn verder sterk afhankelijk van de afschrijvings-

periode die wordt gehanteerd. Beuker: ‘Ook hier 

wordt nog over gediscussieerd. Er wordt gespro-

ken over perioden tussen de drie en vijf jaar, 

maar liever nog tussen de vijf en acht jaar.‘ 

Volgens Beuker zal dit een onderdeel zijn van de 

inschrijvingen op de tender. Ook het definitieve 

gewenste kwaliteitsniveau is volgens Beuker nog 

niet in detail vastgesteld. Beuker: ‘Het zou zelfs 

zo kunnen zijn dat de clubs kunnen kiezen uit 

twee verschillende kwaliteiten.’

 

Kwaliteit

Kiezen voor kunstgras door de CED en de aan-

gesloten clubs betekent ook erkennen dat clubs 

niet in staat zijn om hun natuurgrasvelden in 

topconditie te houden. Beuker: ‘Iedereen wil het 

liefst op natuurgras spelen op een wat vochtige 

zomeravond in september als het veld in topcon-

ditie is, maar de realiteit is anders en clubs heb-

ben niet het geld en de kennis om een veld het 

hele jaar op dit niveau te houden.’

 

Kickback 

Beuker verwacht dat er in eerste instantie tussen 

de zes en tien velden aan de tender mee zullen 

doen. Dat zijn veel velden, maar niet astrono-

misch veel. De inschrijvers op de tender worden 

wel "lekker gemaakt" met spin-off van deze aan-
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besteding. Iedere eerste divisieclub is vaak weer 

verbonden aan een aantal topklasse clubs en 

andere regionale verenigingen. Beuker verwacht 

dat met de overgang van ‘hun’ Jupiler League-

club ook voor hen de gang naar kunstgras sneller 

genomen zal worden. Ook de eerste divisieclubs 

zelf zullen daar gestimuleerd worden. Er wordt 

inmiddels gesproken over een kickback fee per 

verkocht kunstgrasveld. Van ieder veld dat 

verkocht wordt in de spin-off gaat dus een 

geldbedrag naar de regionale Jupiler League-club. 

Interview

www.kunstgrasonderhoud.nl

Adrie Markusse, managing 
director Fieldturf Benelux: 
‘Het is een bijzonder initia-
tief, maar er is momenteel 
onvoldoende bekend om er 
verder commentaar over te 
geven.’

Jean Willems, Sales Director 
Domo Sports Grass: ‘We zijn 
uitgenodigd voor deze tender 
en doen graag mee. TenCate is 
een grote speler en zij hebben 
een sterke band met de KNVB. 
Maar wij doen mee, want het is 
een mooi project. We zullen het 
dossier goed lezen en een zeer 
goed product aanbieden. En wel 
tegen een conforme prijs. Wij 
gaan er niet tien- of zelfs hon-
derdduizenden euro’s naartoe 
brengen, want wij willen een 
gebalanceerd en gezond bedrijf 
blijven. De kunstgrasmarkt is 
een vreemde markt, vooral in 
Nederland. Hot shots leggen 
dure referentieprojecten bijna 
voor niets aan en moeten dat 
op andere projecten terugver-
dienen. Maar dat is op lange 
termijn natuurlijk niet haalbaar. 
Domo is geen publiciteitszoeker, 
maar een zeer gezond bedrijf 
dat verder kunstgras blijft 
innoveren en wereldwijd blijft 
installeren.’

Markus Deimling, 
managing director bij 
Polytan: ‘We doen volop 
mee aan de tender. We 
staan internationaal bekend 
om onze hoge kwaliteit, 
daarom zijn we ook uitge-
nodigd om mee te doen. 
Deze tender is ten eerste 
belangrijk omdat zowat een 
hele voetbaldivisie overgaat 
op kunstgras. Dat is nog ner-
gens ter wereld zo gebeurd. 
Daarnaast is het bijzonder 
dat deze clubs allemaal met 
hetzelfde kunstgrassysteem 
zullen spelen, waardoor er 
geen competitievervalsing 
is in de zin van thuis-/uit-
voordelen of –nadelen. Op 
kunstgras lopen spelers ook 
minder blessures op.’

Gerrit van Weeghel, 
managing director bij 
Greenfields: ‘Tencate en 
Greenfields doen geza-
menlijk mee aan de tender 
van de CED en doen dat 
in samenwerking met 
C.S.C. uit Zeewolde en 
mogelijk ook Oranjewoud. 
Oranjewoud studeert nog 
over de deelname aan de 
tender vanwege het feit dat 
het bedrijf doorgaans  sa-
menwerkt met Edel Gras. 
Opmerkelijk aan de samen-
werking die wordt opgezet, 
is dat beide aannemers de 
velden in onderaanneming 
aan zullen leggen, waarbij 
Tencate/Greenfields de rol 
van contracthouder zal 
innemen.’

Fred van Wijk, woordvoerder 
van Polytan: ‘Polytan is een 
goed bewaard geheim, wat bij-
zonder is voor een wereldspeler 
als Polytan. De meeste projecten 
die in Nederland gerealiseerd 
zijn, zijn atletiekbanen via 
partner Oranjewoud, maar in 
2012 is ook het eerste kunst-
grasveld gebouwd in combinatie 
met De Sallandse. Dit veld is 
gebouwd in Rijssen bij Excelsior 
’31. Polytan geeft zichzelf een 
goede kans en dat komt vooral 
door de focus van de tender 
op kwaliteit. De Polytan-velden 
zijn internationaal de vaakst 
opnieuw geteste Fifa **-velden. 
Een tweede goed bewaard 
geheim is dat Polytan vlak over 
de grens bij Duitsland zit en het 
dus op gebied van logistiek en 
afstand geen obstakel hoeft 
te zijn om een positie op te 
bouwen in Nederland.’

Beuker verwacht dat 

over tien jaar zesduizend 

kunstgrasvelden in Nederland 

kunnen liggen.
Stuur dit artikel door! 
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